
ÒA fora no entenen per qu� no ens deixen votarÓ

.

El futbolista Marc Crosas (Bescan�, 1988), ha estat internacional

amb la selecci� de Catalunya i ha jugat amb el primer equip del

Bar�a. Des de M�xic defensa no nom�s la consulta del 9 de

novembre sin� el doble s�. Ho fa sense por de cap repres�lia.

Finalment el 9 de novembre hi haur� una consulta per si el poble de

Catalunya vol la independ�ncia. T� clara la seva posici�?Molt clara.

S� i s�.Costa que els espor tistes d'elit opineu sobre la

independ�ncia. Per qu�?�s una situaci� dif�cil per a la majoria. Des

de la meva posici� �s m�s f�cil opinar pel fet de jugar a l'estranger.

Aqu� es dif�cil que tingui cap tipus de repres�lies, m�s enll� d'insults

via Twit ter o les xarxes socials. Els pocs espor tistes que ober tament han reconegut el seu independentisme

han rebut moltes cr�tiques i amenaces, per tant entenc que no sigui un tema f�cil a l'hora d'opinar.Ha celebrat els

t�tols amb l'estelada. �s una manera de reivindicar qui �s i d'on ve?Com qualsevol altre jugador que a la

celebraci� d'un t�tol treu la bandera del seu pa�s, jo tamb� ho he fet i ho continuar� fent passi el que passi.

M'agrada que la gent s�piga d'on vinc i qu� s�c. I jo s�c catal�.Ha jugat a Fran�a, Esc�cia, R�ssia i M�xic, per

tant es pot dir que ha vist m�n i ha parlat amb gent diversa. Aquesta gent, sap qu� est� passant a Catalunya i

que el 9-N volem votar?A Esc�cia han viscut un proc�s similar i all� des del primer dia em van con�ixer com a

catal�. A cap altre lloc em va ser tan f�cil explicar el meu sentiment com a Glasgow i a Celtic Park, coneixedors

de tota la nostra lluita. A M�xic tamb� en s�n conscients i em consta que amb grans moviments i molta for�a per

par t de l'Assemblea Nacional Catalana de M�xic, que faciliten que els mexicans s�piguen per fectament el que

volem i perqu� ho volem. El que la majoria de gent de l'estranger no ent�n �s com des de Madrid s'oposen a la

celebraci� de la consulta. No entenen per qu� no ens deixen que els catalans votem democr�ticament.Parlant

espec�f icament del m�n de l'espor t, quins benef icis creu que compor tar� la independ�ncia?L'espor t catal�

sempre ha destacat pel seu alt nivell i competitivitat, no nom�s en els �ltims anys. Representaria un gran salt

qualitatiu en general. A Catalunya tenim centres d'alt rendiment i clubs espor tius de primer nivell mundial. Com a

catal�, no crec que hi hagu�s millor sentiment que veure arribar la delegaci� catalana amb la senyera a la

inauguraci� d'uns jocs o escoltar Els Segadors a la cerim�nia de medalles.Creu que veur� o par ticipar� amb

Catalunya a europeus i mundials?Aquest seria el meu somni, per� sincerament crec que ens tocar� esperar

encara per veure-ho.Quin seria el nivell de la selecci�?Avui en dia tenim una gran generaci� de futbolistes

catalans. Tenim dos dels millors organigrames de futbol base d'Europa, dos equips a primera divisi�, quatre a

segona divisi� i molts altres jugadors catalans jugant pel m�n. Crec que tant el present com el futur de la nostra

selecci� estan assegurats a un gran nivell.Ha par ticipat en dos par tits de la selecci� catalana. Quina sensaci� va

tenir?El meu debut va ser a l'antic San Mam�s contra la selecci� d'Euskadi, amb una catedral plena de banderes

basques i estelades. El segon par tit va ser contra Col�mbia al Camp Nou. Els dos escenaris crec que eren

immillorables i totalment representatius del que representa i el que volem aconseguir pel nostre pa�s.Com a

exjugador del Bar�a, com veu la nova temporada i tots els canvis que hi ha hagut?Els canvis normalment s�n

sempre a millor, i el m�s impor tant, sense deixar de banda la f ilosof ia que els �ltims anys ha defensat l'entitat,

f it xant grans jugadors estrangers i amb la majoria de gent de casa, amb un entrenador totalment coneixedor de

l'entorn, hi veig un futur engrescador. Al f inal, com sempre en el m�n del futbol, tot dependr� dels resultats.De

cara a la temporada vinent, ha f it xat pels Leones Negros. Qu� n'espera, d'aquest canvi?Es tracta d'una nova

etapa en la meva carrera. Vinc a un equip hist�ric, l'equip de la Universitat de Guadalajara, que feia m�s de vint

anys que no pujava a primera divisi�. Haurem de lluitar durant tot l'any per assolir la perman�ncia, per� �s un



repte que em motiva molt.A nivell personal, amb un f ill i la dona a M�xic, t� pensat establir-s'hi def initivament?En

aquests moments s�c molt feli� a M�xic; personal i professionalment, no tinc pensat tornar a cur t termini. Tamb�

he de confessar que des de la dist�ncia visc amb enveja el proc�s que es viu al meu pa�s i m'agradaria

par ticipar-hi d'una manera m�s directa.Acabi la frase: en una Catalunya independent...Nom�s pagarem els

nostres errors.
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